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1. juni 2007 
  
I medfør af § 36 stk. 1 i Landstingets Forretningsorden fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Landsstyret: 
 
Spørgsmål til Landsstyret vedr. mobilitetsfremmende ydelse på finanslovens hovedkonto 
62.04.08 
(Landstingsmedlem Lene Knüppel, Demokraterne) 
 
Begrundelse: 
Landstinget har i Finansloven vedtaget at afsætte 3.750.000 kr. i 2007 til en mobilitetsfremmende 
ydelse. Det fremgår ligeledes af Politisk- Økonomisk beretning 2007, at en mere mobil bosætning 
er en central del af landsstyrets strukturpolitik. 
 
På baggrund heraf vil jeg gerne anmode Landsstyret om at svare på flg. spørgsmål: 
 
1. Hvilke overordnede overvejelser ligger bag Landsstyrets strukturpolitik m.h.t. bosætning-

smønstret? Det ønskes herunder oplyst om et mere mobilt arbejdsmarked også indgår som en 
central del af det nye Landsstyres strukturpolitik? 

2. Hvad er Landsstyrets vision for et strukturtilpasset og optimeret økonomisk bæredygtigt vækst-
samfund? 

3. Det fremgår af budgetbidraget til hovedkonto 62.04.08, at det har stor samfundsøkonomisk nyt-
teværdi at støtte den arbejdskraft, som ønsker at påtage sig arbejde i en anden lokalitet i Grøn-
land. Hvorledes optimeres og måles den samfundsøkonomiske nytteværdi for den fast bosid-
dende arbejdskraft, som enten fravælger, eller ikke har mulighed for, at benytte sig af den mobi-
litetsfremmende ydelse?   

4. Hvor mange midler er der pr. d.d. brugt af bevillingen på hovedkonto 62.04.08?. 
5. Hvor mange familier har flyttet, eller er i færd med at flytte, med støtte fra midlerne på hoved-

kontoen? 
6. Forventer Landsstyret fortsat, at det er realistisk, at 50 familier bliver omfattet af ydelsen i 

2007? 
7. Hvorledes administrerer Landsstyret rent praktisk ordningen? Det ønskes herunder oplyst, om 

Landsstyret har udarbejdet  
a. en bekendtgørelse,  
b. ansøgningsblanketter,  
c. eller andet  

til brug for behandling af ansøgninger om mobilitetsfremmende ydelse? 
8. Landsstyret oplyste den 19. september 2006, at der inden årsskiftet ville blive lavet en informa-

tionskampagne om ordningen. Hvilken gennemslagskraft vurderer Landsstyret, at den gennem-
førte kampagne har haft, og ser Landsstyret herefter et behov for yderligere tiltag for at informe-
re borgerne, virksomhederne og kommunerne om mulighederne for at søge den mobilitetsfrem-
mende ydelse? 

 
Spørgsmålet bedes besvaret inden for en svarfrist på ti dage fra modtagelsen. 
 
 

Med venlig hilsen 
 

Lene Knüppel 


